
 
 

 

 
 

 جلسه هيات مديره انجمن سوتا
  

مدیره نخستين جلسه هيات 
SUTA ميلادی در٢٠٠۶ در سال  
  ژانویه طبق معمول از طریق ٧ روز

 شبکه ی رو گروهیمکالمه تلفنی
در این جلسه . یاهو برگزار شد

  :اعضای زیر حضور داشتند
  زاهد شيخ الاسلامی 

  فریدون هژبری
  فرانک قهرمان پور

  انوشه هادزاد
  الحی رادندا ص

  فرزان فلاح
  

موضوع این جلسه هيات مدیره 
 تصميم گيری در مورد مسائل
مربوط به  تدارک و برگزاری 
چهارمين گردهمایی جهانی انجمن 

این تصميم ها از جمله در . بود
رابطه با موضوع های اصلی 
گردهمایی، نحوه کمک به شرکت 

و سایر   ایرانازاعضای انجمن 
ایجاد  ، اخذ ویزا برایکشورها

بيت برای اعضای جوان تر جذا
 نقشه راهانجمن و همچنين تعيين 

   .بود
دو موضوع زیر به عنوان بحث های 

 تعيين ٢٠٠۶اصلی گردهمایی 
  :شدند

   زلزله-
- Entrepreneurship  

در ضمن هيات مدیره مطرح کردن 
نقش و اهميت شاخه ها و 
همچنين توجه به بزرگداشت 

را مين سال تاسيس دانشگاه چهل
نيز جزو مهم ترین بخش های این 

  .گرد همایی دانست
 تصميم های این جلسه به کليه

 . اتفاق آرا گرفته شد
  
 

  در اين شماره می خوانيد
  

سخنی با اعضا و دوستداران  
  ریيس انجمن-سوتا 

مهندس شيوا ( سال ٢۵پس از  
 )فرهمند راد

 شاخه ها و اساسنامه انجمن 
 کارنامه سه ساله خبرنامه 
 مایی کيشگرده 
سومين کنفرانس مدیریت در  
 تهران

 از خبرها 

  چهارمين گردهمايی جهانی انجمن سوتا
  ٢٠٠۶ اوت ۶ تا ۴از 
   شمال کاليفورنيا سيليکون ولی، سنتا کلارا،

  
  ٢٠٠۶ شمار گردهمايی گاه

   ماه تا گردهمايی۶
 چهارمين گردهمایی جهانی انجمن سوتا با تعيين محل و تاریخ قطعی تدارک

ای  ها گردهمایی منطقه  علاوه بر ده.گردهمایی وارد مرحله عملياتی شداین 
 است،  برگزار شدهگوناگونطق جغرافيایی اکه توسط شاخه های انجمن در من

  : جهانی زیر بوده استگردهمایی کننده سهانجمن سوتا تا کنون برگزار
   ٢٠٠٠ گردهمایی سن دیه گو -
  ٢٠٠٢ گردهمایی تورنتو -
  ٢٠٠۴ایدلبرگ  گردهمایی ه-

ها در جذب این  ه غنی و زیبا و همچنين رقابت هتل در این منطقفراوانی امکانات
 محل برگزاری  انتخاب بهينهار کميته برگزار کننده را برایک ،جهانیگردهمایی 

 در انتخاب محل .بسيار مشکل کرده بودچهارمين گردهمایی جهانی 
ک فرودگاه بين المللی، نزدیکی ست به عوامل متعددی چون نزدیکی به ییبا می

 امکانات هتل برای برگزاری این  و همچنينبه مناطق با جاذبه توریستی
 هتل هایت اما سرانجام .شد  و پذیرایی از ميهمانان، توجه میگردهمایی عظيم

در شهر سنتا کلارا توانست در این رقابت پيروز شود و به عنوان محل برگزاری 
  . انجمن سوتا انتخاب شودچهارمين گردهمایی جهانی

 دفتر .در قلب سيليکون ولی قرار دارد هزار نفر جمعيت ١٠۴سنتا کلارا با  شهر
 این .دنارا داررمرکزی شرکت های مشهوری چون اینتل و سان در سنتا کلارا ق

 شهری ١۵سنتا کلارا یکی از .  شدپایه گزاری ميلادی ١٨۵٢شهر در سال 
از دیگر شهر های این کاونتی .  تشکيل می دهنداست که کاونتی سنتا کلارا را

را بين دو شهر سن سنتا کلا. خوزه و پالو آلتو را نام برد توان سن می
خوزه واقع شده و از هر دو این دو فرودگاه بين المللی به  فرانسيسکو و سن

  .راحتی قابل دسترسی است
موزه نوآوری ، "رگآمریکای بز"پارک تفریحی از دیدنی های این منطقه ميتوان از 

  .موزه هنرهای زیبای تریتون و باغهای زیبای انگور نام برد موزه اینتل،فنی، 
هتل هایت سنتا کلارا یکی از مجهز ترین و زیباترین هتل های این منطقه به 

این اتاق ها از امکانات . باشد  اتاق می۵٠١دارای این هتل . شمار می رود
توانند از امکانات  علاوه بر آن ميهمانان می. دردارنبرخوت بالا سرعبا اینترنت 

امکانات ورزشی این هتل نيز برای ميهمانان . این هتل استفاده کنند" دفتر کار"
استخر آب گرم در فضای آزاد، مرکز ورزشی داخل هتل و . قابل توجه است

همانان گردهمایی يزیبای پيرامون هتل به م همچنين دویدن در مسيرهای
 این منطقه مطبوعدهد تا روان و جان خود را با آب و هوای   میانجمن امکان
 .هماهنگ کنند

  ٣٧  شماره
  ١٣٨۴ بانآ

  ٢٠٠۶  ژانويه
  ١صفحه 



 
 

 

 
 

  سخنی با اعضا و دوستداران سوتا
  دکتر زاهد شيخ الاسلامی

  
در این مدت نسبتا کوتاه و با امکانات بسيار . گذرد می) SUTA(بيش از پنج سال از تاسيس انجمن دانشگاه صنعتی شریف 

بر .نمایش بگذارده ده است که نمونه یک حرکت دموکراتيک در ایجاد یک سازمان سراسری را بمحدود انجمن ما موفق ش
 تورنتو و هایدلبرگ شاهدی بر موفقيت انجمن در جذب اعضاء از - گوه گزاری سه گردهمائی بسيار خاطره انگيز در سن دی

 در ٢٠٠۶ان در گردهمائی بعدی در آگوست اميدوارم که با حضور یکایک شما عزیز. تمام نقاط جهان منجمله ایران بود
  . را به همگان نشان دهيمSUTAبار دیگر اهميت وجود  کاليفورنيا یک

 
ست که باعث تشویق مهاجرت گروهی از بهترین فرزندان این آب و خاک به کشورهای دیگر  اشرایط داخل ایران به گونه ای

وجود این دافعه . ر حال افزایش نباشد در حال کاهش هم نيستکند این روند اگر د شده است و تا آنجا که چشم کار می
 باید بستری برای جذب این SUTA. کند  مسئو ليت ما را در ایجاد یک قطب جاذبه قوی در سراسر جهان دو چندان می،قوی

معنی  خصلت دموکراتيک سوتا طبيعتا با مشخصات اعضای آن هماهنگی خواهد داشت بدین. سرمایه های با ارزش باشد
. کنند و بعضویت آن در ميایند دمو کراسی را بعنوان یک ارزش پيشاپيش پذیرفته اند  همکاری میSUTAکه با نی که آنا
SUTA مجال ارتباط و بحث و گفتگوی آزاد را پيدا کنندمتفاوت  باید جائی باشد که در آن همه اعضاء با گرایشهای .  

 
حرکت مستقيم بر . است SUTA انجمن  مرهون پایبندی صادقانه به اصولنخسترشد مثبت سوتا به اعتقاد من در وهله 

نمایندگی از ه ت مدیره انجمن است که بادر نهایت این وظيفه هي. مبنای این اصول البته کار آسانی نبوده و نخواهد بود
ند به رشد مداوم خود توا تنها در این صورت است که سازمان ما می. اصول پای بفشارداین سوی تمام اعضاء بر رعایت 

ادامه دهد و بعنوان یک سازمان صنفی گسترده بستر مناسب برای ارتباط وسيعترین گروههای وابسته به دانشگاه صنعتی 
 در هر جای دنيا )آریامهر سابق (اساتيد و کارکنان دانشگاه صنعتی شریف،  فارغ التحصيلان،همه دانشجویان. شریف باشد

خواهيم که با گسترش شاخه های  ما می. ز آن خود بدانندو با بودن در آن احساس آرامش کنند را اSUTAکه هستند باید 
 هم پيوند میه این است رشته ای که ما را ب. محلی در سراسر جهان مرکزی برای مراجعه همه اعضایمان داشته باشيم

  .دهد
 

ما در اکثر زمينه ها رابطه نزدیکی با . ست ا توضيح دهم استقلال سوتاSUTAخواهم برای دوستان  نکته دیگری که می
. کنيم  این همکاری را در چارچوب استقلال کامل دو انجمن دنبال میامادر ایران داریم ) SUTAA(انجمن فارغ التحصيلان 
متفاوت است و طبيعی است که در برخی زمينه ها سياستهای متفارت ) SUTAA(با ساختار ) SUTA(ساختار تشکيلاتی ما 

ولی این تفاوتها بهيچوجه مانع از آن نخواهد شد که این دو سازمان مستقل بمثابه یک روح . ید متضادی را دنبال کنيمو شا
  .در دو بدن با یکدیگر همکاری نزدیک داشته باشند

 
ت مدیره امن و سایر اعضای هي. ما به کمک و همفکری شما بيش از هميشه نيازمندیم. آینده سوتا در دستان شماست

ای این منظور آدرس زیر را رب.  فعاليتهای انجمن هستيمپرسش های شما در بارهشتاق شنيدن نظریات شما و پاسخ به م
صبرانه  فشارم و بی دستهای تک تک شما را می. اختصاص داده شده استارتباط مستقيم با من یک وسيله  به عنوان

 com.gmail@president.suta                       .منتظر شنيدن نظرات پيشنهادها و انتقاداتتان هستم
 

  بزودی منتشر می شود
  

   آنی بنيان گذار مين سال به مناسبت صد نگاهي به تئوري نسبيت
  دکتر علی اکبر پيمان

  ٣٧  شماره
  ١٣٨۴ بانآ

  ٢٠٠۶  ژانويه
  ٢صفحه



 
 

 

 
 

   اساسنامه انجمنوشاخه ها 
اط  در نق ها شاهد رشد چشمگير شاخهانجمن سوتا

هيات . بود ٢٠٠۴ تا ٢٠٠٢جغرافيایی مختلف در سالهای 
مدیره وقت انجمن با توجه به اهميت نقش شاخه ها 

تصویب کرد  ٢٠٠۴در ماه نوامبر سال در این مورد مواردی را 
با توجه به . به صورت متمم در اساسنامه انجمن گنجاندو 

  :اهميت این متمم ما این بحش را در اینجا درج می کنيم
  
  تشکيل شاخه های منطقه ای. ١

شاخه هایی را در آمریکا و سایر کشورهایی سوتا می تواند 
هدف از . که اعضا در آن جا حضور دارند، تشکيل دهد

تشکيل این شاخه ها ایجاد تماس نزدیک ميان اعضایی 
برای . است که در فواصل نزدیک به هم زندگی می کنند

آن منطقه ضرورت  عضو در ٧ داقلح تشکيل یک شاخه وجود
د بالایی برای تعداد اعضای یک شاخه وجود نخواهد ح. دارد

شاخه های منطقه ای بر طبق تعریف معنای . داشت
رافيایی غجغرافيایی دارد و بنابراین باید در یک محدوده ج

  .قابل دسترسی تعریف شود
  
  سازماندهی شاخه های منطقه ای. ٢

ضای آن شاخه نحوه عملکرد هر شاخه بسته به تصميم اع
را به عنوان رابط با هيات یک نفر  اعضای هر شاخه. است

   . مدیره انجمن تعيين می کنند
  
  ثبت قانونی شاخه ها. ٣

هر یک از شاخه ها می توانند خود را به عنوان یک نهاد 
در هر حال شاخه . وابسته به سوتا در منطقه خود ثبت کنند
قرارت منطقه شان ها موظفند، تا جایی که این امر مخالف م
 شاخه ها اجازه .نباشد، از اساسنامه انجمن تبعيت کنند

ندارند مواردی را در اساسنامه های خود درج کنند که با 
  . سوتا تناقض داشته باشداصول و عملکرد

  
  مسایل مالی. ۴

شاخه ها می توانند بخشی از حق عضویت های پرداختی 
یره انجمن به در منطق خود را با کسب اجازه از هيات مد

  .خود اختصاص دهند
  
  رابطه ميان شاخه ها و هيات مدیره انجمن. ۵

شاخه ها موظفند فعاليتهایشان را تا آنجایی که مربوط به 
 هر .اهداف عمومی سوتا می بشود، با سوتا هماهنگ کنند

در خود را منصقه ای یک از شاخه ها ميتواند فعاليتهای 
  .د داشته باشدچارچوب سوتا و اساسنامه شاخه خو

یک کميته ویزه در سوتا مسئوليت هماهنگی فعاليتهای 
 از .ميان هيات مدیره و شاخه ها را بر عهده خواهد داشت

هر یک از شاخه ها حد اقل یک نفر از طرف آن شاخه عضو 
  .این کميته خواهد بود

 
  آينده سوتا در گرو رشد و فعاليت

  . شاخه های محلی است
  

  ، رييس انجمن سوتالامیدکتر زاهد شيخ الاس
 

 گردهمايی کيش 

 
است به چپ آقايان فرخ مليحی، جمشيد گرمچی، محمود راز 

 مير پورميرزاا ، محمد رضا غفاری احمدی پور،
 

گردهمایی انجمن فارغ التحصيلان دانشگاه صنعتی شریف 
 گروه زیادی از در چهلمين سال تاسيس دانشگاه با حضور

 علی .ر جزيزه آيش برگزار شدالتحصيلان دانشگاه د فارغ
رغم علاقه شدید متاسفانه و به دلایل فنی هيچکدام از 

 نتوانستند در این گردهمایی SUTA  اعضای هيات مدیره
  .حضور یابند

جمله دکتر علی نقی مشایخی، دکتر  در این گردهمایی از 
 آقای .قهرمان پور و دکتر سهراب پور سخنرانی کردندفرانک 

حی نيز یک سخنرانی درمورد وضعيت مهندس فرخ ملي
صنایع شيميایی و جایگاه آن در بازار صنایع مصرفی ایراد 

  . کرد
ضرورت  در سخنان خود به دآتر علي نقي مشايخي

اشاره کرد و بازتعریف و بازنگری در ماموریت دانشگاه 
 نخبگان در دانشگاه شریف متناسب با توان افزود که

ر خصوص عملكرد دایشان . خود تربيت نمی شوند
رسالت دانشگاه در : گذشته و نقش دانشگاه در آينده، افزود

 صنعتي، توليد  هاي توسعه اقتصادي، ابتدا پيشرفت برنامه
نيروي انساني مناسب و متخصص و به عبارت ديگر نيروي 
صنعتي براي صنعتي شدن آشور، توسعه دانشگاه، جذب 

ها و  مپياديدانشجويان نخبه و استمرار جذب نخبگان و ال
دآتر مشايخي با اشاره به  .نفرات اول آنكور بوده است

 هزينه جاري دانشگاه با  :اي دانشگاه، گفت مشكلات بودجه
هاي ثابت و با توجه به افزايش تعداد دانشجو آاهش  قيمت

يافته است، با اين حال اتفاق مهم در ترآيب منابع دانشگاه، 
وي با  . است٧٨ل افزايش درآمدهاي اقتصادي بعد از سا

در حال حاضر : بندي وضع موجود دانشگاه، تصريح آرد جمع
شوند ولي متناسب با  نخبگان در اين دانشگاه جذب مي

شوند آه فقر امكانات منابع  شان تربيت نمي توان بالقوه
   .مالي دليل آن است

عدم توليد علم يا راه حل به گفته دآتر مشايخي، 
ني براي يك دانشگاه مسايل در حد قابل قبول جها

، عدم توان جذب اساتيد زبده جوان آه باعث   خوب
شود، ضعف شديد توانايي  افت آيفيت دانشگاه مي

و انگيزه آادر پشتيباني، محدوده آوچك براي انتخاب 
برخي از شاخصهاي مديران و قبول مسئوليت مديريت 

  .وضعيت موجود دانشگاه است

  ٣٧  شماره
  ١٣٨۴ بانآ

  ٢٠٠۶  ژانويه
  ٣صفحه 



 
 

 

 
 

   سال٢۵پس از 
  شيوا فرهمند راد

 دوری به ها از سال  پس١٣٨۴در نوروز 
یکی از خاطرات این . ایران سفر کردم

سفر مربوط به دیدار از دانشگاهمان 
 ١٣۵٨ماه  گویا آخرین بار در بهمن. است
از ربع قرن از آن  اکنون بيش. جا بودم آن

  !گذشت روز می
 در ایستگاههمراه با دوستم حسن 

 دانشگاه شریف پياده شدیم و متروی
 جاهایی که در . دانشگاه رفتيمسوی به

های طرشت بود  زمان دانشجویی ما باغ
های شلوغ و پر  اکنون خيابان

هيچ متوجه نشدم . ست وآمدی رفت
کی و چگونه از نزدیکی خوابگاه خيابان 

از دو سال در آن زندگی  زنجان، که بيش
ساختمان خوابگاه . بودم گذشتيم کرده

نشگاه در از دروازه جنوبی دا. را ندیدم
. خيابان آیزنهاور سابق وارد شدیم

های تازه بسياری در محوطه  ساختمان
های قدیمی  دانشگاه در کنار ساختمان

. تئاتر مرکزی بود  این آمفی:اند ساخته
تر  طرف آن. های فيزیک بود این آزمایشگاه

جا  این. ها بود و ناهارخوری سابق کارگاه
 که جا کتابخانه مرکزی بهداری بود و آن

 های دانشجویی اکنون مرکز فعاليت
جا بوفه بود و این ساختمان  آن. ستا

ست، با آن منار  )ابن سينا (مجتهدی

 اشک در  . و پرشکوهلند ب:زیبایش
بود و چيزی  چشمانم حلقه زده

آخر شش . هایم بغلتد بود بر گونه نمانده
عاشقی جا  سال و شاید بيشتر در این

عشق به  و کسانعشق به : بودم کرده
های  خوشبختانه صحبت. موسيقی

کرد و  حسن حواسم را پرت می
به بوفه رفتيم، . هایم را جمع کردم اشک

در کنار جوانان پرشور نشستيم و آب 
بوفه را به دو بخش زنانه . ميوه خوردیم

اما ! چه حيف! اند و مردانه تقسيم کرده
در محوطه دانشگاه دختر و پسر با هم 

روند و با هم  اه میاند، با هم ر نشسته
 به ساختمان مجتهدی. نندخوا درس می

 اتاق کوه  اتاق شطرنج اسبق و.رفتيم
سابق اکنون دفتر انجمن اسلامی 

انی دختران و پسر. دانشجویان است

گفتند و  بودند، می جا نشسته آن
. زدند خندیدند و با تلفن حرف می می

ها و  ای داشتند و آگهی کتابخانه
در آفيش . یوارها بودپوسترهایی روی د

من جوانانی را : "بود شده بزرگی نوشته
سوی انقلاب   بهبينم که از آزادی می
 های  منظور ميدانگویاو !" روند می

 دانشگاه آزادی و انقلاب و دانشجویان
کسی با قلم درشت زیر آن . ودب

سوی  کاش از انقلاب به ای: "بود نوشته
  !"گشتند آزادی بر می

در اتاق باریکی در گوشه ساختمان، 
های  مرکز معاضدت"جا که زمانی  آن

بود و خانم ابراهيمی و آقای " اجتماعی
نشستند، اکنون  راد در آن می خالقی

دی کلاب انجمن اسلامی  سی"
دو . دیموارد ش. جای دارد" دانشجویان

 کامپيوتر جوان پشت ميزی در صفحه
دی،  یمقادیری س. بودند غرق شده

 ویدئو در دی، نوار کاست و وی دی
مشابه . بود ها چيده شده قفسه

ای بود که همکاران من در "نوارخانه"
از  های پيش در سال" اتاق موسيقی"

اتاق "سوی  به. انقلاب مبتکر آن بودند
 ٣یا همان اتاق درس شماره " موسيقی

 کلاس  .آهسته در را گشودم. رفتم
ر با چاد" خواهران. "درسی برقرار بود

بودند  های عقب نشسته سياه در ردیف
" برادران! "های جلو در ردیف" برادران"و 

اتاقک وسایل ! را ببينند" خواهران"نباید 
. هنوز برجا بود" اتاق موسيقی"صوتی 

صدها ساعت در آن اتاقک موسيقی 
. در را بستم. بودم ضبط و پخش کرده

های روی دیوارها را  قدری آگهی

دانشجویی های  گروه. خواندیم
های فراوان علمی، فرهنگی،  سخنرانی

اجتماعی، و سياسی را آگهی 
ها  یک از آن بودند که برگزاری هيچ کرده

از انقلاب  جویی ما پيشدر زمان دانش
های  یکی از سخنرانی!  نبودممکن
 برگزار ١٣۵۶ که ما در سال یمشابه

 سعيد یاد  زندهکردیم، با شرکت
 انقلابپور، به نخستين تحصن  سلطان

 در سالن ورزش نفر ۵٠٠٠با شرکت 
  !انجاميد

سر .  مکانيک رفتيمدانشکدهبه سوی 
راه از کنار ساختمان ابوریحان گذشتيم 

کف آن آتليه  که زمانی در طبقه هم
قرار " مرکز تعليمات عمومی"عکاسی و 

داشت و در این مرکز من با مسئول امور 
مالی آن آقای غلامعلی حدادعادل، که 

 اند لس رسيدهبه ریاست مجاکنون 
روی آن   روبه.بسيار سروکار داشتم

های  ست که در سال دانشکده شيمی
تئاتر آن کنسرت   در آمفی۵۶  و۵۵

  .آشيق اصلان را برگزار کردیم
یاد  در راهروهای دانشکده مکانيک به

پروفسور بيلنسکی استاد طراحی 
ماشين افتادم که در این راهروها قدم 

ای به  های تازه نيز بخشجا  این. زد می
دیدار . است ساختمان اضافه شده

پرشوری با چند تن از دوستان قدیمی 
که برای جلسه کميته مکانيک انجمن 

بودند، داشتم و  التحصيلان گرد آمده فارغ
سوی   بهسپس. ها یاد کردیم از گذشته

روی در سالن . ساختمان تالارها رفتيم
روی ورزش پرده سياهی آویخته بودند و 

 آیا"! نوبت خواهران": بودند آن نوشته
! شد این پرده مثلاً زرد باشد؟ نمی
سوی تالارها در زمان ما ساختمان  آن

کف آن  دانشجویی بود و در طبقه هم
ما " نوارخانه"کتابخانه دانشجویی و نيز 

اکنون دری از بيرون به . قرار داشت
مرکز "ه ند و با نوارخانه گشوده

 شتبدیل" گردشگری دانشجویی
دختران و پسرانی در آن . دان دهکر

بودند و مشغول بگووبخند  نشسته
قدر دانشگاهمان را دوست  چه. بودند
ن هرگوشه از محوطه ای. داشتم

داشت و ميل  یا دانشگاه برایم خاطره
جا بمانم و خاطرات  ها آن داشتم ساعت
یک دوستان آن زمان را یاد  گذشته و یک

اشتيم و وقت اما قرار دیگری د. کنم
کردم که بار دیگر به   خيال می.رفتن بود

جا باز خواهم گشت تا با تمرکز  آن
بيشتری گشتی در آن بزنم و چند 

 تا پایان  افسوس کهعکس بگيرم، اما
 .دست نيامد سفرم چنين فرصتی به

  !باشد تا سفری دیگر
آقای مهندس فرهمند راد 

 ١٣۵٠ورودی 
خورشيدی در رشته 

اکنون  مهندسی مکانيک
ساکن شهر استکهلم در 
سوئد و مسئول بخش 
محاسبات فنی شرکت 

 SRM طراحی کمپرسور
  .هستند

http://web.telia.com/~u87123934/ 
.های دانشگاه از آقای مهندس منوچهر ع عکس
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  کارنامه سه سالهنگاهی به 

 
  شماره نخست خبرنامه
.  انتشار یافت٢٠٠٣نخستين شماره خبرنامه در ژانویه سال 

تاسيس آن   همت شاخه اروپا و همزمان باه ابتکار وخبرنامه ب
بيشتر مطالب آن توسط اعضای آن  شکل گرفت و تا مدتی نيز

  .می شد شاخه تهيه پيرامون مسائل مربوط به آن شاخه و
برنامه این هدف از انتشار خخبرنامه در همان نخستين شماره  

مهمترين هدف از انتشار خبرنامه ":گونه بيان شده بود
 اعضا و دوستداران انجمنايجاد و تقويت ارتباط ميان 

گوها و اخباری که در طول این و با توجه به تعداد گفت."است
مدت به صورت مرتب و هر ماهه انتشار یافته است، می توان 

  .  استگفت که خبرنامه به این هدف خود دست یافته
گذاران  زحمات یکی از بنياناز دانيم که  در این جا لازم می

، که شيوا فرهمند رادمهندس خبرنامه انجمن، یعنی آقای 
در جهت حفظ یک کيفيت خوب هم از نظر محتوای مطالب و 

اند،  ک نگارش زحمات زیادی کشيدههم از نظر شيوه و سب
دون زحمات توانيم بگویيم که ب با اطمينان می. شکر کنيمت

 مقبوليت امروزی را کسب توانست  خبرنامه نمیایشان مسلماً
  .کند

و  بطور مرتب  هر ماه،در این مدت سه سال ما موفق شدیم
 خبرنامه را منشر کنيم و در ،ن حتی یک بار وقفه و یا تاخيروبد

تعداد صفحات خبرنامه که در  .اختيار علاقمندان قرار دهيم
حه محدود می شد، به تدریج به شماره های نخست به دو صف

  .    صفحه افزایش یافت٨ و ۶ر صفحه و سپس به اچه
گو با یکی از اعضا و ما سعی کردیم تا در هر شماره ضمن گفت

 آشنا و یا دوستداران انجمن، خوانندگان را با زندگی این فرد
.  و مشارکت ایشان را در فعاليتهای انجمن نشان دهيمکنيم

 خبرنامه  همواره جای ویژه ای درجمن اناخبار شاخه های
در بدو انتشار خبرنامه به یک نکته واقف بودیم و . داشته است

  :آنرا در نخستين شماره بدین شکل بيان کردیم
ت اانتشار اين خبرنامه توسط يک جمع کوچک هي"

ادامه انتشار خبرنامه تنها و . تحريريه آغاز شده است
  ".ير خواهد بودتنها با همکاری همه شما امکان پذ

آیا در جلب مشارکت دوستانمان در همکاری با خبرنامه موفق 
بوده ایم؟ در پاسخ می توانيم بگویيم که تا حدی آری، ولی 

  .هنوز نه آن چنان که باید و شاید
تعداد مطالبی که از دوستانمان چه از داخل ایران و چه از دیگر 

فزایش دستمان می رسد، در طول این مدت اه کشور ها ب
 این .این باعث خوشحالی ماست. محسوسی داشته است

اميدواریم . البته هنوز به رشد مطلوب نرسيده استهمکاری 
که در چهارمين سال انتشار خبرنامه شاهد رشد چشمگير این 

  .همکاری باشيم

  تصحيح و تکميل يک خبر
یکی از اعضای انجمن ما در سوئد در تماسی با ما 

من تصحيح خبر در رابطه با دیدار خواهش کرده است تا ض
در جزیره گوتلاند، زحمات و تلاشهای فراوان هيات مدیره 
شاخه سوئد و به ویژه خانم مریم ریاضی، مسئول 
. هماهنگی این شاخه را به اطلاع خوانندگانمان برسانيم

به گفته این دوست عزیزمان در عين حال که دیدار از 
 انجام براهيم کياستاجزیره گوتلاند به پيشنهاد آقای 

می گيرد، ولی سازماندهی این گردهمایی به ابتکار و 
بدین وسيله از . ل تلاشهای خانم مریم ریاضی استصحا

دوست عزیزمان که این خبر را تصحيح و تکميل کردند، 
  .متشکریم

    
  

  سومين کنفرانس مديريت در تهران
  مهندس فرخ مليحی

 توسط دانشگاه سومين کنفرانس بين المللی مدیریت که
صنعتی شریف سازمان دهی شده بود، ماه گذشته در 

، دانش دکتر علی نقی مشایخی. تهران برگزار شد
 در رشته ریامهرآ دانشگاه صنعتی  نخستآموخته دوره

مهندسی مکانيک و عضو هيات علمی دانشکده مدیریت 
دانشگاه شریف، ریاست این کنفرانس را بر عهده 

  .داشتند
نفر از گروه های آموزشی و صنعت در این  ١٢٠٠بيش از 

 مطلب علمی در این ٧٠ بيش از .کنفرانس شرکت کردند
های شناخته  تعدادی از شخصيت. عرضه شدکنفرانس 

، از جمله دکتر بهرخ خوشنویس شده ایرانی و خارجی
دانش آموخته رشته مهندسی صنایع از دانشگاه ما در (

، )رنيای جنوبیدانشگاه کاليفو و استاد در ١٣۵٢سال 
  و)بریتانيا(دکتر رابرتس ، )يسسوئ(اشانی دکتر کامران ک
 به صورت حضوری و یا از طریق  )تی آی ام(دکتر استرمن 

اینترنت برای شرکت کنندگان در این کنفرانس سخنرانی 
های  دکتر کاشانی سخنرانی جالبی در مورد راه. کردند

شنویس یک دکتر خو. جلوگيری از کالایی شدن ارائه کرد
  . عرضه کرد" خلاقيت و نوآوری"کارگاه آموزشی در مورد 
 مدیران ارشد و رده نا کردنهدف این کنفرانس آش

متوسط سازمان های دولتی و خصوصی کشور با مسائل 
به نظر . مطرح در جهان در زمينه مدیریت می باشد

با توجه به کمبود شدید دانش در این رشته در رسد  می
تم مدیریت  سنتی سيسساختاریران و ميان مدیران ا

 ایجاد رشته .کشور این یک روند طولانی خواهد بود
و برگزاری مدیریت و اقتصاد در دانشگاه صنعتی شریف 

ثری به بالا کمک مؤتواند  ها می مرتب این گونه کنفرانس
و آموزش در این رشته در بردن سطح دانش مدیریت 

 .سطح کشور باشد

 ه شما با هدف ياری رساندن عضو آناين جا انجمنی است ک
اين کاری است با ارزش که به شما اين امکان را . می شويد

می دهد تا بتوانيد با دوستان خود در سراسر دنيا مرتبط 
  .شويد و به يکديگر ياری رسانيد

  .انجمن ما پلی است ميان گذسته ما، حال ما و آينده ما
  

  تادکتر زاهد شيخ الاسلامی، رييس انجمن سو
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 از خبرها
چهار تن از دانشجویان دانشکده  

فضای دانشگاه شریف -مهندسی هوا
نمایشگاه جهانی موفق شدند در 

 امسال که در بلژیک برگزار نوآوری
 .شد، مدال کسب کنند

مه ا در اددکتر بهرخ خوشنویس 
سلسله سخنرانی های خود در 
دانشگاه شریف یک جلسه سخنرانی 

 در توسعه خلاقيت و ابداع"نوان عتحت 
 .ارائه کرد" فناوری نوین

دآتر محمدرضا رحيم پور، استاد  
بخش مهندسي شيمي نفت و گاز 
دانشگاه شيراز آه اخيرا به عنوان 
پژوهشگر نمونه اين دانشگاه در سال 

درحالي :  گفت انتخاب شده است٨۴
آه در آشور ژاپن به ازاي هر يك 

پنج هزار نفر پژوهشگر  جمعيت،ميليون
 جنوبي و سنگاپور دو هزار نفر و در آره

داريم، در آشور ما به ازاي هر يك 
 . پژوهشگر وجود دارد٣٠٠ميليون فقط 

از جهت تجهيزات بخش نفت و گاز در 
دانشكده مهندسي خيلي ضعيف 
هستيم چرا آه دستگاههاي ما مربوط 

 . سال پيش است٣٠به 
مدير دفتر ارتباط با ، دآتر حياتي 

: انشاه گفتصنعت دانشگاه رازي آرم
در آشورهاي صنعتي تعامل ميان 

 يك اصل است، صنعت و دانشگاه
ولي متاسفانه در آشور ما بين اين دو 
 .بخش ارتباط مطلوبي وجود ندارد

در : ایشان همچنين اضافه کردند
دانشگاه هاي ما بيشتر بر مسائل 

شود و بيشتر پروژه  تئوري تاآيد مي
هاي تحقيقاتي دانشگاه ها در زمينه 
 یمطالعات بنيادي و فاقد امكان تجار

سازي است، همچنين بخش عمده 
پروژه هاي دانشگاهي بدون توجه به 

 .نيازهاي صنعت تعريف مي شود
دانشکده مدیریت به مقام  

 بسکتبالقهرمانی در مسابقات 
دانشکده های دانشگاه شریف دست 

 .یافت
 حقوق بشرکارگاه های آموزشی  

 مرکزی در سالن اجتماعات کتابخانه
 .برگزار شد

 دانشجو در ٣٣٠امسال نزدیک به  
 دانشگاه شریف پذیرفته دوره شبانه

 و سال ٢٨٠در سال گذشته . شدند
 دانشجو در دوره ٢٠٠پيش از آن 

 شهریه هر .شبانه پذیرفته شده بودند
 ميليون تومان در سال ٣دانشجو حدود 

 .است
پژوهشکده علوم و فناوری نانو در  

 .از به کار کردشریف آغ دانشگاه

دانشگاه یک برنامه  گروه کوه 
اجرا  دارآباد دختران به قله صعود ویژه

 .کرد
رييس دانشگاه ، هراب پورسدکتر  

 از عدم اعطاي مجوز ،صنعتي شريف
 .ها انتقاد آرد استخدام به دانشگاه

 ٢٠ دکتر سهراب پوربنا به گفته  
 سال ۴٠ دانشجو در طول ٩٠٠هزار و 

. اند التحصيل شده غ فار مااز دانشگاه
در حال :  اظهار آردایشان همچنين

حاضر آل دانشجويان دانشگاه هشت 
باشد آه دو هزار و   نفر مي٨٠٨هزار و 

همچنين .  هستند نفر آنها خانم٩۶
 ۶٠۶  و ، دو هزارا دانشجوي دآتر۶۵٣

 ارشد و پنج  کارشناسیدانشجوي
 دانشجوي آارشناسي و ۵۴٩هزار و 
دوم در اين  دانشجوي نوبت ۶٠٣

. دانشگاه شاغل به تحصيل هستند
علمي تمام   عضو هيات٣٩٨: وي افزود

آنند  وقت در اين دانشگاه فعاليت مي
 نفر ١٧٢ نفر آنها مربي ۴٨آه 

 استاد ٨٢ نفر دانشيار و ٩۶استاديار، 
 نفر از هيات ٣٨همچنين . هستند

 .علمي دانشگاه خانم هستند
گروهی از دانشجویان مراسم  

 . را در دانشگاه برپا داشتنداشب یلد
  قهرمانیمسابقات شنای 

در استخر مجموعه ورزشی دانشگاه 
قات در این مساب. شيرودی برگزار شد

و  دانشکده فيزیک به مقام نخست
دانشکده های مهندسی شيمی و 
برق به مقام های دوم و سوم دست 

  .یافتند
به منظور توسعه روابط پژوهشگران  

ت، دانشگاهي و بخش صنع
 با انديشي صنعت و دانشگاه هم

ن دانشگاهي، حضور جمعي از مسئولا
پژوهشگران و مديران صنايع استان 
 .کرمانشاه در دانشگاه رازي برگزار شد

به دنبال اعتصاب بخشی از  
دانشجويان رانندگان شرکت واحد، 

دانشگاه صنعتي شريف در اقدامي آم 
هايي را روز ويژه نامه آن نظير از صبح 

پايتخت بدون " يراژ بالا با عنواندر ت
همزمان با اعتصاب در سطح " اتوبوس

دانشگاه، در ميان دانشجويان و 
 هيانيدر ضمن ب. آارمندان پخش آردند

 حرکت بر نی از اتی در حمازي نییها
 . خوردی به چشم موارهای دیرو

چهلمين سال مراسم ويژه  
 اسفند ماه ١۶ در تاسيس دانشگاه
 .شود رگزار ميدر محل دانشگاه ب

، المپيادي ٣۵در سال جاري از  
چهار نفر به براي ادامه تحصيل 

 نفر باقيمانده ٣١هاي پزشكي و  رشته
 .به دانشگاه شريف وارد شدند

دانشگاه علم و دانشجويان  
 در اعتراض به فضاي بسته و صنعت

محدوديت فعاليت هاي فرهنگي در 
 . تحصن آردند، در دانشگاهدانشگاه 

 در جزیره صنعتي شريفدانشگاه  
 براي نيمسال دوم سال کيش

هاي آموزشي  دوره ٨۴-٨۵تحصيلي 
 به زبان انگليسي در بين المللي

 .آند مقطع آارشناسي ارشد ارايه مي
هاي مهندسي مكانيك با گرايش  رشته

مكاترونيك، مهندسي فناوري اطلاعات 
با گرايش ارتباطات داده و مهندسي 

هاي  تهمواد با گرايش خوردگي رش
 .ارايه شده در اين نيمسال است

دانشگاه يس ئر دآتر مقدسي، 
با فراهم شدن ": صنعتي شيراز
هاي مرتبط با صنايع  شرايط لازم، رشته
 گاز و  هاي نفت، نفت مانند رشته

مهندسي شيمي در آينده در دانشگاه 
 ".شود داير مي

 

  تسليت به سولماز و خانواده

  
ه آقای  مطلع شدیم کبا نهایت تاسف

مهندس حسين جعفری، ورودی دوره 
دوم رشته مهندسی شيمی دانشگاه 

 دی ٩روز  و از دوستداران انجمن ما ما 
 ۵٧ماه در اثر ایست قلبی در سن 

ما .  از ميان ما رفتند در تهرانسالگی
 این فقدان بزرگ را به همسرشان

 دخترشان خانم سولمازخانم افشارفر و
 و )از اعضای شاخه سوئد(جعفری 

رش که همگی از دانش آپسرشان 
 و هستندآموختگان دانشگاه ما 

همچنين پسر دیگرشان سياوش از 
   .صميم قلب تسليت می گویيم

  تماس با ما
مطالب خود را توسط پست 

   الکترونيکی به نشانی 
de.gmx@hadzaad.anousheh  

   يا توسط فکس به شماره
۴٩٣ ٢٣ ١- ۶١٧۴ - ۴٩ + 

  .ارسال کنيد
 :نشانی سایت انجمن

WWW.SUTA.ORG  

  ٣٧  شماره
  ١٣٨۴ بانآ

  ٢٠٠۶  ژانويه
  ۶صفحه


